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Svar på spørgsmål fra Søren Egge Rasmussen (EL) stillet den 20. august 2021.  

Spørgsmål nr. 327: 

”Er det lovligt at tildele indflytning på kollegier ud fra ansøgeres karaktergennemsnit 

fra gymnasiet?” 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Bolig- og Planstyrelsen, der oplyser følgende: 

”Styrelsen kan alene udtale sig vejledende om spørgsmålet.  

Som oplyst i svaret på BOU alm. del spørgsmål 326 skal der ved anvisning af offentligt 

støttede kollegieværelser tages hensyn til de boligsøgendes uddannelsesmæssige, øko-

nomiske og sociale forhold. Styrelsen har ikke kendskab til, at karaktergennemsnit i 

gymnasiet er blevet anvendt som kriterium for anvisning af offentligt støttede kollegie-

værelser.   

Styrelsen finder det tvivlsomt, om gennemsnittet i sig selv kan opfattes som et uddan-

nelsesmæssigt forhold efter de regelsæt, som omtales i svaret på spørgsmål 326. Hvis 

karaktergennemsnittet i gymnasiet derimod forhindrer optagelse på fx en videregå-

ende uddannelse, kan det medføre, at en boligsøgende falder uden for den berettigede 

personkreds til kollegieværelser.” 

 

Med venlig hilsen 
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